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990
5,50 / kpl

Jarrun- 
puhdistaja-
spray XXL  
750 ml
TIP90514

®

IKH:lta löydät myös 
pesurit, pesuaineet 
ja tarvikkeet

Työkaluvaunut 
työkaluilla

IKH1500U

255 osaa

799,-
IKH1501U

388 osaa

1290,-

127 osaa

Työkalusarja  
1/2" ja 1/4"
IKH1004A 99,-

Aloitussarja System Pro
• hyvä iskun- ja säänkestävyys,  

IP66
• pinoamiskuorma  

päälle max. 120 kg
• irrotettava  

teles kooppikahva
• kumipäällysteiset  

Ø 228 mm ja  
n. 60 mm  
leveät renkaat

QBPROSET1R

69,-

Lahjakortti
valitsemallasi 
summalla.

(4,40 e/l)

3
kpl

Hinnat voimassa 31.12.2024 saakka tai niin kauan kuin tavaraa riittää.  
Hinnat sis. alv 25,5 %. Pidätämme oikeudet muutoksiin ja toimitusaikojen viivästyksiin.

Espoo
Finnoonlaaksontie 1-5, Espoo
0201 323 778*
info.espoo@ikh.fi 

Konala
Ristipellontie 23, Helsinki
0201 323 798*
info.konala@ikh.fi 

Roihupelto
Laippatie 4C, Helsinki
0201 322 430*
info.roihupelto@ikh.fi 

Vantaa
Kärkikuja 6, Vantaa
0201 323 548*
info.vantaa@ikh.fi *Puhelun hinta mpm/pvm.

Tekijöiden 
kauppa

Avoinna
ma–pe 7–18, 
la 9–15

V8-GTI-lehti 6.11.2024 ja 11.12.2024
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Ymmärretäänkö infra-alalla työturvallisuuden merkitys riittävän hyvin?      Pikagallup

Kyllä Kyllä Kyllä Kyllä Kyllä

Suurilla urakoitsijoilla kuten YIT, 
Skanska ja GRK, joiden työmailla 
pääasiassa työskentelen, 
ymmärretään työturvallisuus 
hyvin. Esimerkiksi turvavartit  
ja aamuiset ohjeistukset ovat  
isommilla rakennusliikkeillä 
asianmukaisia, aidat suljetaan 
ja  huolehditaan liukkauden- 
torjunnasta talvella. Rahaakin  
panostetaan turvallisuuden 
prantamiseen.

tj. Harri Kortesalmi,
Harri Kortesalmi Oy

Infra on rakentamisen aloista 
vaarallisin, koska työmailla  
on mm. paljon kaivantoja ja 
nostoja. Työmaan työturval-
lisuus vaatii sen takia erityistä 
huolellisuutta. Alan yrityksillä 
onkin korkea moraali, ja turval-
lisia toimintapoja halutaan nou-
dattaa. Tilaajilla on myös joskus 
erittäin raskaat menettelyt,  
jolloin yritysten on pakkokin 
panostaa työturvallisuuteen.

tj. Antti Puustinen,
Ralf Ajalin Oy

Työturvallisuuden merkitys  
ymmärretään mielestäni alalla 
hyvin. Kova hintakilpailu 
aiheuttaa kuitenkin sen, että 
töitä otetaan joskus alihinnalla, 
jolloin porukka alkaa laistaa 
työmaalla turvallisuudesta ja 
tehdä monenlaisia virheitä. 
Tämä koskee etenkin julkisia 
hankkeita. Jos hintakilpailu on 
tasaisempi, asiat ovat työmaalla 
paremmin jiirissä.

tj. Mikko Lainio,  
ML-Kaivuu Oy

Isoilla työmailla työturvallisuus 
on  kunnossa, mutta pienistä en 
ole ihan varma. Joillakin isoilla 
työmailla pitää täyttää jopa 
päivittäin erilaisia lappuja, 
koska halutaan varmistaa, että 
työmaan toimintasuunnitelmat 
ja riskit ymmärretään. Lupiakin 
vaaditaan joka työtehtävälle 
erikseen. Jos tästä lähdetään 
vielä kiristämään, loppuu 
työnteko.

tj. Mikko Salmi,
Salmi Kaivin Oy

Voin tietysti puhua vain omasta 
puolestani, mutta työturval-
lisuus näkyy infratyömailla 
mielestäni  turvallisina työ- 
tapoina. SIllä pääsee jo aika 
pitkälle, ettei tee mitään höl-
möä, kuten mene painavien 
nostotaakkojen alle, ja varoo 
jäämästä mm. työkoneiden alle 
tai niiden puristuksiin. Nämä 
aiheuttavat yleensä pahimpia 
tapaturmia infratyömailla.

tj. Joni Syrjälä,
Tammelan Konekaivuu Oy

Kauan sitten ysärillä orkesteri nimeltä 
NEON2 lauloi kaurapuurosta ja mansi-
kasta. Mansikka tarkoitti tässä tapauksessa 
sitä kaikkea hyvää, kivaa ja mielenkiin-
toista, mistä innostua. 

Työturvallisuus taas on vähän kuin kau-
rapuuro. Harva siihen suhtautuu intohi-
molla, ja suuri osa ottaa sen itsestäänsel-
vyytenä – ilman että sille suo ajatuksia 
määräänsä enempää. Tämä ei tarkoita 
useinkaan välinpitämättömyyttä, koska 
kaikki ymmärtävät työturvallisuuden 
arvon, vaan pikemminkin tietynlaista tot-
tumusta ja luottoa siihen, että homma toi-
mii. 

Vaikka turvallisuusajattelussa ja ennen 
kaikkea toiminnassa on menty paljon 
eteenpäin viime vuosikymmeninä, ei täs-
säkään asiassa voi jäädä lepäämään ja tyy-
tyä nykytilanteeseen. Kuten kaikki tavoit-
teellinen tekeminen, myös työturvallisuus 

vaatii jatkuvaa hereillä oloa ja kehittämistä.  
Infra-alalla työturvallisuuden eteen on 

tehty ja tehdään paljon töitä, niin INFRA-
ssa kuin ennen kaikkea yrityksissä. Esi-
merkiksi INFRA Uusimaan hallituksen 
kokouksissa työturvallisuus on jokaisen 
kokouksen asialistalla. Lisäksi INFRAssa 
toimii aktiivisesti turvallisuusryhmä, joka 
tekee isosti töitä koko alan työturvallisuu-
den kehittämisen eteen.

Valitettavasti vuoden 2023 erinomainen 
kehitys rakennustyömaiden turvallisuu-
dessa (yksi kuolemaan johtanut työtapa-
turma koko rakennusalalla) on 2024 kään-
tynyt selvästi huonommaksi, ja infra-alalla 
on jo useampi erittäin valitettava kuole-
mantapaus.

Kiireessä riskit korostuvat
Työturvallisuuden ulkoisia elementtejä 
ovat laadukkaat varusteet, laitteet ja suo-

jaukset. Kehittyneimmästä päästä löytyy 
työkoneisiin kytkettäviä sensoreita, jotka 
tunnistavat työntekijän astumisen vaa-
ra-alueelle. 

Kaikista varusteista huolimatta jäljelle 
jää kuitenkin aina kriittisin kohta, inhi-
millinen tekijä. Lähes jokainen meistä voi 
tunnistaa sen tilanteen, kun vaikkapa 
mökillä ”tehdään ihan nopeasti vaan se 
pikkujuttu”. Turhan usein onnettomuus 
iskee juuri silloin.

Työturvallisuudesta puhuttaessa on 
myös hyvä pitää mielessä, miksi sen eteen 
tehdään töitä. Syynä ei saisi olla vain tilaa-
jan, tai AVIn vaatimusten täyttäminen, 
vaan ennen kaikkea jokaisen työntekijän 
terveys ja turvallisuus. 

Se, että välittää kollegan, alaisen ja työ-
kaverin hyvinvoinnista ei ole nillittämistä 
tai pakollista kaurapuuroa. Se on jokaisen 
oikeus ja velvollisuus – joka päivä.•

Työturvallisuus on jatkuva prosessi

PANU TUOMINEN

Lopputulos 5/5: Kyllä
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Infra-alan työturvallisuus on kehittynyt merkittävästi viime vuosikymmeninä, mutta vuosi 2024  
on ollut raskas useiden kuolemaan johtaneiden tapaturmien vuoksi. Asiantuntijat korostavat edel-
leen riskienhallinnan ja perehdytyksen merkitystä. INFRA ry on kehittänyt myös uusia turvallisuus- 
johtamisen työkaluja, joita kannattaa hyödyntää.

Teksti: Kaisa Salminen  
Kuvat: INFRA ry

Esimerkiksi Fennian vahinkotilastojen 
perusteella infra-alan työturvallisuus on 
parantunut, vaikka vuosi 2024 on ollut kuo-
lemantapausten takia synkkä. 

– Vakavien tapaturmien ja kuolemanta-
pausten määrä on pitkässä juoksussa vähen-
tynyt, ja tapaturmataajuus eli tapaturmien 
määrä miljoonaa työtuntia kohden on pu- 
donnut infra-alalla merkittävästi. Vuonna 
2021 tapaturmataajuus oli vielä 20, mutta 
vuonna 2024 se on enää 7,5. Tämä on huo-
mattava parannus, asiakaspäällikkö Samuel 
Kuutti sanoo.

Kaikki pienet tapaturmat eivät tosin näy 
Fennian tilastoissa, koska yritykset valitse-
vat usein vakuutuksiinsa ison omavastuun 
ja hoitavat pienet tapaturmat itse. Se on Kuu-
tin mielestä järkeväkin toimintatapa, koska 
samalla tulee kannuste panostaa tapatur-
mien ennaltaehkäisyyn. 

Silti hän muistuttaa suurten riskien hal-
linnan tärkeydestä: – Yritysten on varaudut-
tava vakaviin tapaturmiin, joilla voi olla suu-
ria inhimillisiä ja taloudellisia seurauksia.

Kuutti arvioi, että turvallisuuden parane-
miseen infra-alalla on vaikuttanut etenkin 
teknologian kehitys. Esimerkiksi tunnistin-
järjestelmät estävät kaivukonetta käänty-

Kompastelut, huono siisteys ja liukkaat kul-
kureitit ovat tavallisimpia syitä. Erityisesti 
talvikausi tuo lisähaasteita, kun lumi ja jää 
vaikeuttavat työskentelyä, hän toteaa.

INFRA ry on panostanut turvallisuuskou-
lutuksiin ja jakaa toimivia käytäntöjä alan 
toimijoille. 

– Olemme esimerkiksi kehittäneet 
materiaaleja, joissa havainnolliste-
taan, miten talviolosuhteita voidaan 
hallita. Talviturvallisuuteen liittyy pal-
jon pieniä mutta tärkeitä yksityiskoh-
tia, kuten lumitöiden vastuunjaosta 
sopiminen ja riittävä valaistus.

Työturvallisuuden hallinta 
ulottuu myös kriisitilanteisiin, 
kuten vakaviin onnettomuuk-
siin tai kuolemantapauksiin. 

– Tänä vuonna sattuneista 
kuolemantapauksista suurin 
osa on liittynyt koneisiin ja lait-
teisiin. Infra-alalla ollaan kokoa-
massa ohjeistusta, joka tukisi yri-
tyksiä ja omaisia tällaisten raskai-
den tilanteiden hoidossa. Niihin 
liittyy monia käytännön asioita, 
kuten omaisten informoiminen, 
viranomaistutkinta ja vakuutus-
yhtiön kanssa toimiminen.

Nopeaa reagointia ja  
tiivistä yhteistyötä

Kaskiala nostaa esiin myös kaksi uutiskyn-
nystä ylittänyttä onnettomuutta vuodelta 
2024; Laakson sairaalan räjähdysonnetto-
muuden, missä kiviä lensi Mannerheimin-
tien ympäristöön, ja nosturin kaatumisen 
Hakaniemen kupeessa. 

Laakson tapaukseen reagoinnista hän 
antaa erityiskiitoksen INFRA ry:n louhinta-
jaostolle.

– Kun räjähdysonnettomuus tapahtui elo-
kuussa 2024, aloitimme välittömästi ohjeis-

tuksen laatimisen räjähtämättömien 
panosten hallinnasta, louhintajaos-
toa vetävä Kaskiala kertoo.

Ohjeistuksen valmistelussa on 
tehty tiivistä yhteistyötä viran-

omaisten, kuten työsuojeluvi-
ranomaisten, kanssa. Ohjeis-

tus päivittää myös vuoden 
2025 alkupuolella julkaista-
vaa Työturvallisuuskeskuk-
sen Louhinta- ja räjäytystyön 
turvallisuusopas -julkaisua, 
joka on alan toimijoiden 

käytettävissä ilmaiseksi.
– Tämä on hyvä esimerkki 

siitä, että ala voi reagoida 
nopeasti ja tuottaa konkreetti-
sia työkaluja turvallisuuden 
parantamiseksi.

Parin viime vuoden aikana 
räjähdekoirat ovat nousseet 
Kaskialan mielestä tehokkaaksi 
työkaluksi infra-alan turvalli-
suuden parantamisessa. 

mästä perämiehen päälle, vaikka kuski ei 
näkisi häntä. 

– Toisaalta työmaiden perehdytyskäytän-
töjen kehittämisessä on yhä paljon paran-
nettavaa. Perehdytys on turvallisen työmaan 
perusta, mutta kiire ja urakoiden ketjutus 
voivat johtaa aliurakoitsijoiden puutteelli-
seen perehdyttämiseen.

Talvikausi tuo lisähaasteita
INFRA ry:n elinkeinopoliittinen asiantun-
tija Kati Kaskiala on samaa mieltä Kuutin 
kanssa perehdytyksen tärkeydestä.

– Infra-alalla tehdään työtä riskialttiissa 
ympäristöissä, joissa perehdytyksellä on 
keskeinen merkitys. Perehdytys on moni-
portainen prosessi, joka kattaa sekä työmaan 
yleiset vaarat että yksittäisen työntekijän 
vastuualueet. Hyvin suunniteltu perehdy-
tys auttaa työntekijöitä ymmärtämään paitsi 
oman työnsä riskit, myös työmaan koko-
naiskuvan, hän toteaa.

Hänkin arvioi työturvallisuuden paran-
tuneen infra-alalla. Vaikka tapaturmia edel-
leen sattuu, niiden vakavuus ja määrä ovat 
pitkässä juoksussa laskeneet merkittävästi. 
Riskit ovat yhä olemassa, mutta niitä halli-
taan infra-alan pitkäaikaisten ponnistelu-
jen ansiosta paremmin.

– Yleisimmät tapaturmat infra-alalla liit-
tyvät ihmisten liikkumiseen työmailla.  

Tapaturmat ovat vähentyneet
Kuvassa Lemminkäisen työmaa Helsingin Vallilassa. Työturvallisuus on kehittynyt esimerkiksi tämän kuvan ottamisen jälkeen infra-alalla merkittävästi, vaikka tänä vuonna oli valitettavia kuolemantapauksia.

– Riskit ovat kuitenkin yhä olemassa infra-alalla

Kati Kaskiala: – Riskien arviointi  
ei ole ydinfysiikkaa.

Kati Kaskiala: ” Infra-alalla tehdään työtä riskialttiissa ympäristöissä, joissa perehdyksen                       merkitys on keskeinen.”
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– Koirien käyttö voisi olla hyvä tapa aloit-
taa rakennushanke, sillä koiran tekemä tar-
kastus antaa tärkeää lähtötietoa työmaalle. 
Vaikka koiria ei riitä jokaiselle työmaalle, ne 
ovat hyödyllisiä esimerkiksi alueilla, joissa 
on aiemmin tehty louhintaa, Kaskiala ehdot-
taa.

Räjähdekoirien käyttö on Suomessa vielä 
uutta, mutta muissa Pohjoismaissa niitä on 
hyödynnetty jo pitkään. Esimerkiksi Ruot-
sissa ja Norjassa koirat ovat olleet käytössä 
vastaavanlaisissa kohteissa menestyksek-
käästi.

Riskien arviointi on jatkuvaa työtä
Vaikka riskien arviointi on lain mukaan jo- 
kaisen työpaikan velvollisuus, sen käytän-
nön toteutuksessa on Kaskialan mukaan 
usein parantamisen varaa. 

– Toivon, että arvioinnit tehtäisiin yh- 
dessä henkilöstön kanssa. Jos ne jäävät koke-
mattoman työmaainsinöörin harteille, ne 
voivat jäädä liian abstrakteiksi. Yhdessä poh-
ditut arviot ovat käytännönläheisempiä ja 
kattavampia.

Monet suuret urakat kestävät vuosia, ja 
tiedon karttuessa arviointia on myös päivi-
tettävä säännöllisesti.

– Riskien arviointi ei ole ydinfysiikkaa. 
Työryhmä voi yhdessä miettiä, mitkä ovat 
oman työn riskit ja miten niihin voidaan 
puuttua käytännössä. Esimerkiksi jos tiede-
tään, että tietty työvaihe sisältää liukastumis-
riskin, voidaan miettiä, millaiset kengät tai 
turvamerkinnät auttavat minimoimaan sen.

Hän uskoo, että yhteistyö myös helpottaa 
ohjeistusten jalkautumista käytännön työ-
ympäristöön. 

– Kun koko työryhmä on mukana mietti-
mässä ratkaisuja, ohjeistuksista tulee realis-
tisia ja ne otetaan helpommin osaksi arkea.

Muutoksia horisontissa
Suomi on ollut edelläkävijä työturvallisuu-
den mittaamisessa rakennusalalla, ja tähän 
tarkoitukseen on kehitetty useita mittareita, 
kuten MVR-, TR-, murska- ja asfalttimittarit. 

Erityispiirteenä näissä mittareissa on 
positiivisten havaintojen korostaminen: 
ensin kirjataan asiat, jotka ovat kunnossa, 
ja vasta sen jälkeen mahdolliset puutteet. 
Lopputuloksena syntyy suhdeluku, joka ker-
too työmaan turvallisuustason prosentteina. 
Samalla saadaan myös lista kehitettävistä 
asioista, mikä ohjaa työmaan kehitystä. 

– Rakennustyön turvallisuutta koskeva 
valtioneuvoston asetus on parhaillaan käsit-
telyssä, ja valmistuessaan se voi tuoda muka-
naan hienosäätöä näihin mittareihin, toteaa 
Kaskiala, joka on ollut infrarakentamisen 
edustajana mukana asetuksen käsittelyssä.

Viime keväänä järjestetyssä MVR-mitta-
rin kalibrointitilaisuudessa alan toimijat ja 

Teksti: Kaisa Salminen

– Oleellista on, että kriisitilanteessa jo- 
kainen tietää mitä on tekemässä – täs-
säkin meillä oli kaikilla selkeät vastuut, 
tehtävät ja tilannetieto. Yhteistyö ja vies-
tintä eri viranomaisten kanssa on myös 
erittäin tärkeää, palkintoa pokkaamassa 
ollut NRC Groupin projektipäällikkö 
Jussi Kainulainen kuvailee tilanteen hoi-
tamista.

Kehitystyötäkin on tehty aktiivisesti. 
Tuomaristo kiitti työmaata erityisesti 
panostuksesta kaupunkilaisten turval-
lisuuteen ja sujuviin väliaikaisiin liiken-
nejärjestelyihin. 

Hankkeella on kehitetty yhteistyössä 
tilaajan kanssa TLJ-mittari (TLJ = työn-
aikaiset liikennejärjestelyt), jossa teh-
dään havaintoja työmaajärjestelyjen 

oikeellisuudesta ja suunnitelmanmu-
kaisuudesta, toimivuudesta ja siitä, mi- 
ten Helsingin kaupungin työmaaop-
paassa esitetyt vaatimukset liikennejär-
jestelyille ovat täyttyneet.

– Lisäksi työmaalla on otettu käyttöön 
selkeä opastus kylteillä vaikeaselkoisten 
karttojen sijaan. Tiemerkintöjä on tehty 
katuun itse omalla sabluunalla kiinnit-
tämään enemmän pyöräilijöiden ja 
jalankulkijoiden huomiota työmaan väli-
aikaisiin järjestelyihin. Eri puolella työ-
maata on myös ollut tarjolla korvatulp-
pia ohikulkijoille, Kainulainen kertoo.

Raatiin osallistuivat INFRA ry, Kiin-
teistönomistajat ja rakennuttajat Rakli 
ry, Helsingin kaupunki, HSY, HSL, Hel-
singin seudun kauppakamari, Näkövam-
maisten liitto ja Invalidiliitto. Raadin toi-
mintaa koordinoi Ramboll.•

Vuoden katutyömaa valittiin 
haasteiden keskellä
Kruunusillat -allianssin Hakaniemen osaprojekti onnistui vie-
mään Helsingin kaupungin järjestämässä Vuoden katutyömaa 
2024 -kilpailussa voiton, jo toista kertaa peräkkäin. Tämä siitä 
huolimatta, että työmaalla kaatui nosturi samana päivänä, kun 
kilpailun tuomaristo kävi arvioimassa. Miten tästä hankalasta 
tilanteesta selvittiin kunnialla?

”Työmaalla on käytössä opastus kylteillä.”

Tarjoamme kattavat ratkaisut 
rahavirtojen ja käyttöpääoman 
hallintaan. 
Investointituotteet@op.fi

Me ymmärrämme
suomalaisten 
yritysten arjen.

Yhteistyössä OP Yrityspankki Oyj
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viranomaiset vertailivat havaintotarkkuut-
taan työmailla. Kaskiala kertoo tulosten 
osoittaneen, että kokeneet tarkastajat teke-
vät huomattavasti enemmän havaintoja 
asioista, jotka ovat kunnossa, kun taas koke-
mattomien tarkastajien havainnot keskitty-
vät virheisiin.

– Kokeneilla mittaukset olivat selvästi 
johdonmukaisempia ja laajempia. Tämä ei 
kuitenkaan johdu yksilön mieltymyksistä, 
sillä mittaamisen pohjana on tarkka ohjeis-
tus. Siinä havainnoidaan esimerkiksi yleis-
valaistus, siisteys, jätehuolto, riskinotto ja 
suojainten käyttö, hän selventää.

Uusia työkaluja kehitetään 
Turvallisuuden kehittäminen vaatii jatku-
vaa keskustelua ja yhteistä pohdintaa. Aina 
ei tarvita Kaskialan mukaan yksityiskohtai-
sia ohjeita, vaan joskus riittää se, että yrityk-
sissä herätetään keskustelua ja pohditaan, 
miten omalla työmaalla voidaan parantaa 
turvallisuutta.

– Työturvallisuustyön tueksi INFRA ry voi 
tarjota esimerkiksi viikkopalavereihin sovel-
tuvaa keskustelumateriaalia. Sen avulla yri-
tykset voivat arvioida riskejä ja suunnitella 
käytännön toimenpiteitä yhdessä työnteki-
jöiden kanssa, hän kertoo.

INFRA ry:ssä on kehitetty myös muita työ-
kaluja. Turvallisuusjohtamisen itsearviointi-
työkalu on suunniteltu tukemaan etenkin 
pk-yrityksiä turvallisuusjohtamisen kehit-
tämisessä. Se on jaoteltu kuuteen johtami-
sen teemaan, jotka ulottuvat vastuullisesta 
johtamisesta työympäristön kehittämiseen 
ja henkilöstön osaamiseen. 

– Tavoitteenamme on ollut, että se on 
yksinkertainen ja selkeä, ilman vaikeasel-
koisia termejä, Kaskiala kertoo.

Toinen kehitetty työkalu, Työtapaturman 
tutkinta -työkalu, on suunniteltu yksinker-
taistamaan ja tehostamaan työtapaturmien 
tutkintaa. Se tarjoaa selkeän rakenteen, jonka 
avulla voidaan systemaattisesti käsitellä 
tapaturmat ja selvittää niiden syyt. 

Uusin lisäys työkalupakkiin on Rap-tur-
vallisuusraportointijärjestelmä. Tämä ilmai-
nen verkkosovellus on suunniteltu erityi-
sesti pk-yrityksille, jotka eivät vielä käytä 
omaa raportointijärjestelmää. Sovelluksen 
avulla yritykset voivat raportoida työturval-
lisuus- ja päästöasioita – esimerkiksi työ-
tunnit, tapaturmat ja turvallisuushavainnot.  

– Rap tarjoaa muun muassa näkymän, 
jossa voi verrata oman yrityksen tapaturma-
taajuutta koko rakennusalan dataan. Järjes-
telmä lanseerataan infra-alalle lähiaikoina.

Lopuksi pieni mainos; Kati Kaskiala lupaa 
auttaa itsekin yrityksiä niin vakavampien 
tapaturmien tutkimisessa kuin erilaisten 
työturvallisuuteen liittyvien työpajojen ja 
kehityshankkeiden vetämisessä.•

Fakta
Työmaaperehdytyksen kulmakivet

Nyrkkisäännöt
•  Kaikki työmaalla on perehdytettävä.
•  Rakennustyömaan yleisperehdytys ei 

korvaa työnopastusta työkohteessa.
•  Perehdytettävä kuittaa saaneensa 

perehdytyksen.

Miten edetään? 
•  Työmaan perehdytys: Päätoteuttaja vas-

taa työmaan yleisestä perehdytyksestä, 
jossa kerrotaan työmaan olosuhteista, 
yleisistä vaaroista ja käynnissä olevista 
työvaiheista.

•  Työnantajan vastuu: Työnantaja huolehtii 
siitä, että työntekijä tuntee oman työnsä 
vaatimukset, riskit ja turvallisuusohjeet. 
Tämä koskee myös aliurakoitsijoita.

•  Työtehtäväkohtainen perehdytys: Kun 
siirrytään yksittäisiin työvaiheisiin, 
perehdytys tarkentuu työtehtävien tur-
valliseen suorittamiseen.

Lisätietoa:

https://omainfra.fi/oppaat/turvallisuus/
turvallisesti-infra-alalla/perehdytys/

https://omainfra.fi/oppaat/tyosuhdeasiat/
nuoren-tyontekijan-palkkaaminen-inf-
ra-alalle/perehdytys/

Kati Kaskiala: ” Infra-alalla tehdään työtä riskialttiissa ympäristöissä, joissa perehdyksen                       merkitys on keskeinen.”
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Teksti ja kuvat: Kaisa Salminen 

Työmaille johtavat kadut ovat 
kapeita, ja niiden varrella on paljon 
asutusta, jalankulkijoita sekä pyöräi-
lijöitä. Aitauksilla on pyritty varmistamaan, 
että katualueella on turvallista liikkua, mutta 
niiden läpi mennään jopa työkalujen avulla. 

Tämä on toistuva riesa Espoon kaupun-
kirata -hankkeen työmaalla, jossa toteute-
taan kaksi lisäraidetta Leppävaaran ja Kauk-
lahden välille. Lisäksi hankkeessa peruskor-
jataan olemassa olevaa kaksoisraidetta, 
jonka korjaustyöt ajoittuvat ratakatkoihin 
keväällä, kesällä ja syksyllä. 

Hanke on jaettu neljään alueurakkaan, ja 
Destia on pääurakoitsijana Alueurakka 3:ssa 
välillä Koivuhovi – Espoon keskus. Projek-
tinjohtaja Mika Kallioväli Destialta on luon-
nollisesti huolissaan siitä, että alueella liik-
kuvat ulkopuoliset eivät tunnu ymmärtävän 
työmaan vaaroja. 

– Meilläkin työmaa-alueen aitaukset ja 
suojaukset tarkistetaan aamuin illoin, mutta 
siitä huolimatta ihmisiä on välillä mennyt 
työmaalle. Etenkin juna-asemien läheisyy-
dessä on paljon myös ilkivaltaa. Olemme 
kiinnittäneet aitoja jopa teräspannalla toi-
siinsa, mutta nekin väännetään auki. Ei niitä 
käsin väännetä, kaikki keinot ovat käytössä, 
hän päivittelee.

Kallioväli pohtii, pitäisikö pystyttää kor-
kea vaneriseinä joka puolelle työmaan ympä-
rille. Ratkaisu olisi kuitenkin liian järeä, ja 
muunneltavuus kärsisi liikaa. Paremmin se 
voisi toimia tiiviillä työmaalla, joka on vuo-
den tai kaksi samojen aitojen sisäpuolella.

– Jostain syystä ihmisten on vai-
kea muuttaa totuttuja kulkureittejä. 
Moni ei tule ajatelleeksi, että työ-

maalla saattaa olla kaivantoja, ko- 
neita ja sellaisia rakenteita, joita on 

vaikea huomata etenkään pimeällä liikku-
essa. Vaikka itse onnistuisikin oikaisemaan 
työmaan läpi turvallisesti, voi aiheuttaa jol-
lekin toiselle vaaratilanteen, jos tämä ajau-
tuu syystä tai toisesta työmaalle.

Työskentelyetäisyydet  
rataan turvattava
Työmaan henkilöstön turvallisuuden var-
mistamista Kallioväli ei koe yhtä vaikeaksi, 
koska kaikki työmaalla työskentelevät jou-
tuvat käymään ratatyöpätevyyskoulutuksen. 
Sen puitteissa käydään perusteellisesti 
rataan liittyvät turvallisuusvaatimukset läpi. 
Lisäksi työskentelyalueilla rata-alueen tur-
vaetäisyys on merkitty maastoon.

– Tärkeintä on huomioida työskentely- 
etäisyydet olemassa olevaan rataan nähden. 
Lisäksi liikenteen turvallisuus on taattava 
kaikkien työvaiheiden aikana, hän korostaa.

Kunnallisteknisiä töitä Espoon keskuk-
sen työmaalla tekevä Kasperi Harju HEKA 
Urakointi Oy:stä on kokenut myös kaivuko-
neiden koneohjauksesta olevan hyötyä rata-
turvallisuudelle, koska tietomallista voi 
nähdä havainnollisesti tarkat suojaetäisyy-
det junaradalle.

Nuoresta iästään huolimatta Harju on 
huomannut jo työturvallisuuden kehitty-
neen alalla myönteisesti. Hän on työsken-
nellyt pääasiassa Destian työmailla.

– Se näkyy kaikessa tekemisessä; koen 

esimerkiksi, että työmaalla annettu pereh-
dytys on ollut perusteellinen. Korjailen itse-
kin aitoja ja muita työturvallisuuspuutteita 
tarvittaessa. 

Parhaillaan hänen suunnitelmissaan on 
hakea INFRA Uusimaan jäsenyyttä, koska 
yhtiön toiminta on siirtynyt entistä vankem-
min pääkaupunkiseudulle.

Hälytysjärjestelmä kokeilussa
Perinteisten toimintatapojen lisäksi Des-
tialla on työturvallisuusjohtamisessa myös 
uudempaa kokeilua.

Alueurakka 3:ssa kokeillaan Ratsu-järjes-
telmää radan läheisyydessä työskennel-
täessä. Se on elektroninen, automaatioon 
perustuva laitteisto, joka ilmoittaa ratatyön 
aluetta lähestyvän junan vilkkuvin valoin ja 
kovalla äänellä. Kaikki työt on pysäytettävä, 
kunnes juna on mennyt ohitse.

Alueurakka 3:n työmaalla on kaksi Rat-
su-järjestelmää käytössä.

– Järjestelmä on ollut Suomessakin myyn-
nissä pidemmän aikaa, mutta se ei ole yleis-
tynyt, vaikka onkin Väyläviraston hyväk-
symä. Destia on kokeillut sitä aikaisemmin-
kin, mutta nyt se on meillä käytössä laa- 
jemmin kuin ennen. Näimme, että siitä voisi 
olla hyötyä tällaisessa pitkässä, kolmivuo-
tisessa hankkeessa, Kallioväli kertoo.

Järjestelmä vähentää soveltuvissa koh-
teissa turvamiesten käyttöä.

– Pystymme turvaamaan yhdellä järjes-
telmällä tietyin edellytyksin noin tuhat met-
riä aluetta suuntaansa. Työmaan pituus on 
4,5 kilometriä, eikä meillä ole jatkuvasti koko 
työmaan pituudelta töitä radan välittömässä 

Espoon kaupunkirata -hankkeen alueurakka kolmosessa on otettu käyttöön turvallisuusjohtamises-
sa perinteisten mallien lisäksi uusia kokeiluja. Lyhyiden ratakatkojen aikana töitä joudutaan teke-
mään tiukassa aikaikkunassa, jolloin myös työturvallisuuden merkitys korostuu.

Junaliikenteen ehdoilla 
– Espoon kaupunkiradalla uusia turvallisuuskokeiluja

läheisyydessä. Pystymme mielestäni turvaa-
maan molemmat rataosuudet näillä kah-
della järjestelmällä aika suurelta osin. 

Riskitekijöitä arvioidaan porukassa
Pari vuotta sitten Destia otti käyttöön myös 
turvastartit, joissa käydään paikan päällä 
yhteistyössä läpi työmaan turvallista toteu-
tusta.

– Aina uuden työvaiheen alkaessa työn-
johtaja käy yhdessä työntekijäryhmän kanssa 
läpi kyseisen työvaiheen riskitekijöitä – eli 
pyritään välttämään kaikenlaisia vaaratilan-
teita ja muuta riskin ottamista, Kallioväli 
toteaa.

Keskustelu on osallistava, ja myös työn-
tekijät saavat nostaa esiin riskitekijöitä.

– Varmasti paras tulos saadaan, jos riski-
tekijöitä arvioidaan porukassa. Olen monesti 
huomannut, että jopa harjoittelijat saatta-

Turvallisuus

Kuvassa saneerataan Kamreerintietä Espoon kes-
kuksessa. Työmaa kuuluu Destian alueurakkaan 
Espoon kaupunkirata -hankkeessa. Kaivukoneen 
ohjaimissa Kasperi Harju Heka Urakointi Oy:stä.

Mika Kallioväli: ”Pystymme turvaamaan yhdellä järjestelmällä tietyin edellytyksin noin tuhat              metriä aluetta suuntaansa.”

Fakta
Espoon kaupunkirata / Alueurakka 3, 
Koivuhovi – Espoon keskus

Tilaaja: Väylävirasto

Pääurakoitsija: Destia

Toteutusmuoto: Kokonaisurakka

Hankkeen laajuus: 4,5 km uutta kak-
soisraidetta, mm. 5 uutta ja 4 korjatta-
vaa siltaa, sekä lähes koko hankealu-
een läpi kulkeva uusi polkupyörä-
baana. Lisäksi olemassa olevaa 
kaksoisraidetta peruskorjataan rata-
katkojen aikana. Hankkeeseen sisältyy 
myös merkittävä määrä pohjan vah-
vistustöitä ja kallioleikkauksia.

Kesto: (3/2024–syksy/2027)

Budjetti: 80 M€
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vat huomata sellaisia riskejä tai vaaroja, jotka 
kokeneemmalle voivat olla arkipäiväisiä, 
eivätkä he kiinnitä niihin samalla tavalla 
huomiota.

Käytössä ovat myös muut perinteisem-
mät perehdytysmenetelmät – eli etukäteen 
suoritettava työmaan yleinen perehdytys, 
sekä työtehtävään perehdyttäminen.

Kallioväli laskee, että työmaalle on pereh-
dytetty marraskuuhun 2024 mennessä tois-
tatuhatta henkilöä lähtien siitä, kun työmaa 
käynnistyi maaliskuussa. Toimihenkilöt 
mukaan laskien työmaan päivittäinen vah-
vuus vaihtelee kuudenkymmenen ja kah-
densadan välillä. Varsinkin kesällä joudu-
taan tekemään tiettyjä töitä kolmessa vuo-
rossa, mikä lisää henkilömäärää. 

– Näkisin, että perehdytys on tärkeimpiä 
asioita tapaturmien ennaltaehkäisyssä, 
koska perehdytysvaiheessa henkilö saa koko-
naisnäkemyksen työmaasta ja sen riskeistä 
sekä vaaratilanteista, hän korostaa.

Työvaiheiden ja logistiikan 
suunnittelu haastavaa
Turvallisuus on sitäkin kautta esillä, että se 
on ensimmäinen aihe työnjohdon viikko-
palavereissa. Myös maa- ja vesirakennus-
työmaiden turvallisuustason mittaukseen 
kehitettyjen MVR-mittausten tuloksia käy-
dään lävitse viikkopalavereissa. 

Työntekijöitäkin osallistetaan MVR-mit-
tauksiin.

– Mielestäni on hyvä, ettei kaikki tule aina 
vaan ylhäältä alaspäin annettuna. Epäkoh-
tien havainnointi motivoi korjaamaan niitä 
omatoimisesti.

Maan alta on löytynyt kaivutöiden yhtey-

dessä vanhoja rakenteita, mutta se oli odo-
tettua, eikä yllättäviä riskejä ole tullut tois-
taiseksi Kalliovälin mukaan vastaan.

Suurimmat haasteet tulevat työnsuunnit-
telun puolelta.

– Työt ovat jakautuneet siten, että ole-
massa olevan radan ulkopuolella tehdään 
jatkuvasti uuden ratalinjauksen ja tulevan 
pyöräilybaanan työvaiheita, mutta vanhaa 
ratalinjaa pystytään korjaamaan vain rata-
katkojen aikana, hän toteaa.

Esimerkiksi kesän 2024 ratakatkon aikana 
tehtiin neljässä viikossa pelkästään maa-
leikkauksia 70 000 kuutiota ja paalulaatan 
paalutuksia noin 17 kilometriä. Kalliota lou-
hittiin ja murskattiin isoja määriä. Lisäksi 
tehtiin paljon paalulaattoihin liittyviä rau-
doituksia ja betonointitöitä.

– Tämä kaikki on vaatinut hyvin paljon yh- 
teensovittamista, työvaiheiden miettimistä 
ja aikatauluttamista, koska rataa voidaan 
korjata työmäärään suhteutettuna pienessä 
aikaikkunassa, lähinnä kesäkatkojen aikana. 
Työmaa on pysynyt siitä huolimatta, aina-
kin toistaiseksi, rakennusaikataulussa, hän 
kertoo.

Työnsuunnittelun yhteydessä tehdään 
riskienarviointiakin, ja esimerkiksi materi-
aalilogistiikan hallinnoiminen ratakatko-
jen aikana on noussut esille arvioinnissa.

– Logistiikan suunnittelu on koettu haas-
tavaksi, koska työalue on ahdas ja asutus on 
lähellä. Kaupunkien normaaleja katualueita 
joudutaan sen takia käyttämään paljon työ-
maalle saapumiseen ja sieltä poistumiseen.

–  Käytämme aika paljon myös liikenteen 
ohjaajia. Lisäksi viestintätiimimme tiedot-
taa ympäristön asukkaita ja muita toimijoita 

isoimmista työvaiheista, jotta he osaavat 
varautua niiden vaikutuksista liikenteeseen. 
Perehdytyksessä otamme huomioon, että 
työntekijät ymmärtävät työmaan erityspii-
reet ja kuinka liikenteessä on toimittava, 
ettei aiheuteta ympäristölle ja muille tiellä 
liikkujille vaaratilanteita.

Jonkin verran on pystytty rakentamaan 
myös työmaateitä radan kylkeen. Se on aut-
tanut osaltaan työmaaliikenteen purkautu-
mista varsinaiseen katuverkkoon. 

Työnsuunnittelu tarkentuu 
vaiheittain
Espoon keskuksen tukikohdan seinille on 
ripustettu Last Planner -tauluja post it -lapun 
kokoisine ruutuineen. Niiden ääressä rat-
kotaan yhdessä työnjohtajien ja aikatau-
luasiantuntijan kanssa työnsuunnittelussa 

esiin nousevia ongelmia.
Last Planner on kehitetty päivittäisjohta-

misen työkaluksi, mutta sen avulla voi tehdä 
myös pidemmän aikavälin työnsuunnitte-
lua. Tällä työmaalla se otettiin käyttöön ke- 
väällä 2024 kesän ratakatkon suunnitteluun.

Kallioväli kertoo, että työnsuunnittelua 
tehdään viikoittain, ja seuraavan vuoden 
ratakatkoihin valmistaudutaan hyvissä 
ajoin, jotta tehtävät onnistuvat ja pysytään 
aikataulussa. Tietyille vaiheille on mietit-
tävä myös vaihtoehdot b ja c, jotta tiedetään 
joka tilanteessa, miten edetään.

– Parhaillaan teemme karkeamman tason 
työnsuunnittelua kesän 2025 osalta, ja tar-
kennamme sitä asteittain kevättä kohti, hän 
toteaa marraskuussa 2024.

Työmaalla käytetään myös Last Planne-
rin sähköistä versiota.•

  >> FORCITEXPLOSIVES.FI 
>> FORCITCONSULTING.FI

Lue lisää palveluistamme:

Meiltä löydät kaikki palvelut ympäristön huomioimisesta 
itse räjäytystyöhön. Saat käyttöösi ammattitaitoisten 
louhintakonsulttien laajan palvelukokonaisuuden sekä 
osaamisemme räjähteiden kuljetuksiin ja varastointiin sekä 
tarvittaessa jopa panostustyöhön. 
Räjähdevalikoimamme kattaa kaikkien louhintakohteiden 
tarpeet. 

Myös koulutustarjontamme on erittäin kattava. Uutena 
yhdistelmänä toteutamme yhden päivän kurssin, jonka 
aikana kertaat sekä panostajan kertauskurssin, että 
työturvallisuuskortin uusintakoulutuksen. 
Verkkosivuilta löydät aina ajantasaisen koulutuskalenterin.

ASIANTUNTIJA 
POHJOISMAISIIN 
OLOSUHTEISIIN

– Näkisin, että perehdytys on yksi tärkeimpiä asioita, joiden avulla voimme ennaltaehkäistä tapaturmia, 
projektinjohtaja Mika Kallioväli Destialta toteaa.

Mika Kallioväli: ”Pystymme turvaamaan yhdellä järjestelmällä tietyin edellytyksin noin tuhat              metriä aluetta suuntaansa.”
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Mitä kuuluu työmaalle?

Näitkö uusmaalaisen infrarakentajan työn ääressä? Louhimassa metroradan varressa tai kuskaa-
massa multakuormaa? Ahkerasti työssä, aina uurastamassa? Totta vai ei? Annetaan tekijän kertoa.

Teksti: Kaisa Salminen

Osoite: Lohja, ykköstie
11.9. klo 10.05
Puhelimessa: Toimitusjohtaja Jaakko Sai-
nio, Sainio Infra Oy
Ehditkö jutella? Ehdin hyvin. Lähdin juuri 
ajamaan autolla kerrostalon pohjatyömaalta 
Lohjalle toimistollemme. 
Miten vuosi on mennyt? Kohtuullisen hyvin, 
olosuhteet huomioon ottaen. Käynnissä on 
laidasta laitaan työmaita – aina hallien poh-
jista katutyömaihin ja viherrakentamiseen. 
Keskitymme tarjoamaan konepalveluita, ja 
olemme pystyneet tasaamaan kausivaihte-
lua talvikunnossapidolla.
Onko jotain ajankohtaista meneillään? Aloi-
timme hiljattain kirjaprojektin, ”Sainion 
suvun historiikki”. Isoisäni perusti 1955 maa-
rakennusalan yrityksen, ja ensi vuonna tulee 
70 vuotta täyteen maarakennusalalla. Edus-
tamme veljeni kanssa kolmatta sukupolvea.
Mikä infra-alassa kiinnostaa? Isäni antoi 
aikanaan neuvoksi opiskella mitä tahansa 
paitsi maarakentamista, ja luin ensin auto-
asentajaksi. Olin kolmisen vuotta asentajan 
hommissa, mutta jokin maarakentamisessa 
veti puoleensa. 
Kerrotko yritysurasi alkuvaiheista? Ryhdyin 
2008 maarakennusalan yksinyrittäjäksi, kun 
isä jäi sairaseläkkeelle. Ostin häneltä vuo-
den 1991 Hitachin pyöräalustaisen koneen, 
ja lähdin sillä Helsingin seudulle töihin. 
Missä laajuudessa nyt toimitte? Meillä on 
noin 25 koneyksikköä, 20 omaa työntekijää 
ja 5–10 aliurakoitsijaa.
Miten kuvailisit taloushallinnon roolia kas-
vutarinassanne? Se on erittäin tärkeä – eten-
kin kun meillä on muitakin yrityksiä, kuten 

kaasun infran rakentaminen näyttäisi ole-
van kuitenkin lisääntymään päin.
Onko turvallisuusasenne mielestäsi hyvin 
sisäistetty infratyömailla? Mielestäni on, 
etenkin isommilla toimijoilla. Maakunnissa, 
missä on pienempiä yrityksiä, voi olla enem-
män riskinottoa. Kokonaisuutena kuiten-
kin asiat ovat menneet selvästi eteenpäin. 
Tilaajien vaatimustaso on noussut, ja suo-
javälineiden käyttö on muuttunut arjen rutii-
niksi. Kaivukoneissa on hälyttimiä ja 360- 
kameroita, jotka parantavat näkyvyyttä. 
Onko jotain toiveita jäsenjärjestöllesi? Toi-
voisin, että jo peruskouluissa lisättäisiin tie-
toisuutta alastamme ja sen houkuttelevuu-
desta. KIRA-alan tilastojen mukaan maa- ja 
vesirakentamisen palkkataso on korkea eten-
kin toimihenkilöpuolella, mutta suoritta-
valla tasollakin kilpailukykyinen. 
Kenelle soita seuraavaksi? Soita KMS Palve-
lun Tomi Piiroselle.

Osoite: Otakaari 1, Espoo
25.9. klo 8.15
Puhelimessa: Operatiivinen johtaja Tomi Pii-
ronen, KMS Palvelu Oy
Ehditkö jutella? Sopii kyllä.
Missä olet parhaillaan? Lopettelen kunnal-
listekniseen hankkeeseen liittyvää työmaa-
kierrosta Espoon Otaniemessä. 
Asemapaikkasi on Somerolla, mutta toimit 
pääasiassa pääkaupunkiseudulla? Pitää 
paikkansa; 90 pinnaa projekteistamme on  
pääkaupunkiseudulla. Teemme esimerkiksi 
Vantaan kaupungille 5 miljoonan urakkaa, 
ja Espoon kaupungille useita urakoita.
Miten vuosi on mennyt? Ihan hyvin, töitä on 
riittänyt. Lähdimme pari vuotta sitten vie-
mään toimintaa kohti pääurakointia, ja 

homma vaikuttaa nyt nousseen jaloilleen. 
Onnistuimme kesällä 2024 tarjouslasken-
nassa, ja töitä riittää näillä näkymin kesään 
2025 asti. 
Onko tarjouslaskenta vaikeutunut? On se, 
koska hintakilpailu on erittäin kovaa, ja pää-
urakoinnin myötä on tullut lisää lasketta-
vaa, kuten erilaisia rakenneosia, ja työjär-
jestyksen sekä alustavan aikataulun suun-
nittelua. Myös kassavirran merkitys on 
noussut aiempaa tärkeämpään rooliin.
Entä miten liikevaihto on kehittynyt? Siitä, 
kun tulimme Ville Savolaisen kanssa vuonna 
2022 tähän yritykseen Arto ja Joonas Isota-
lon yhtiökumppaneiksi, liikevaihtomme on 
kasvanut 3,5 miljoonasta reiluun 10 miljoo-
naan euroon. Voimme toimia nyt isommissa, 
muutaman miljoonan euron hankkeissa. 
Miltä tulevaisuus vaikuttaa? Se huolestut-
taa, että markkinoilla ei ole tällä hetkellä 
kovin paljon tarjottavaa – lähinnä isoja 
megahankkeita. Tilanteet kuitenkin muut-
tuvat nopeasti, ja keväällä tilanne on toivot-
tavasti parempi.
Mitä työturvallisuusrintamalla nyt tapah-
tuu? Lueskelin hiljattain lehdestä, että jalan-
kulkija oli tippunut Helsingissä kaivantoon 
ja menehtynyt. Tilaajat kiinnittänevät tule-
vaisuudessa kaivantoturvallisuuteen enem-
män huomiota, ja AVI tehostaa varmasti tar-
kastuksiaan pääkaupunkiseudulla.  Iso 
ongelma on se, että ohikulkijat siirtävät 
aitoja ja luovat omia ohjeitaan. 
Onko jotain toiveita jäsenyhdistyksellesi tai 
tilaajille? Urakoiden kilpailutuksessa olisi 
hyvä painottaa enemmän henkilöreferens-
sejä yritysreferenssien sijaan. Yrityksellä ei 
välttämättä ole pitkää referenssihistoriaa, 
mutta työntekijöillä voi olla osaamista 
muista projekteista. Taloudellisten edelly-
tysten on toki oltava kunnossa.
Kenelle soitan seuraavaksi? Kokeile rimpaut- 
taa Kososen Masalle, MMK-Rakenne Oy.•

Suomen Kauhatukku, joka tuo maahan ja 
myy kaivukoneiden kauhoja. 
Miltä tulevaisuus näyttää? Varmaan ensi 
vuosi on jo vähän vilkkaampi, ja toivotaan, 
että seuraavana mennään kovaa vauhtia. 
Onko jotain toiveita jäsenjärjestöllesi? Toi-
votaan, että INFRA saisi torpattua EU:n 
”urea-vaatimuksen”. Toivon myös näkyvyyttä 
infra-alalle, jotta saadaan nuorisoa töihin!
Kenelle soitan seuraavaksi? Soita Teknira-
kin Jari Kekkoselle. 

Osoite: Käskynhaltijantie 11, 
Oulunkylä, Helsinki
17.9. klo 10.45
Puhelimessa: Toimitusjohtaja Jari Kekko-
nen, TekniRak Oy
Ehditkö puhua – mitä teet parhaillaan? 
Ehdin kyllä. Palaveri Oulunkylän liikunta-
puiston peruskorjaustyömaalla loppui juuri. 
Miten laajaa remonttia siellä tehdään? Työn 
alla on Euroopan tai mahdollisesti koko maa-
ilman suurin ulkotekojäärata, viereinen jää-
halli ja huoltorakennukset ympäristöineen. 
Iso remontti siis. Olemme kaivaneet teko-
jääradalle uudet salaojat, ja vaihtaneet mas-
soja huoltorakennuksen alapohjaan.
Kuinka vuosi on mennyt? Ei mitään valtavaa 
kiirettä, mutta koko ajan on ollut tekemistä. 
Onko jotain ajankohtaista meneillään? Läh-
demme kokeilemaan vesirakentamista. 
Merihommiin siis. Itselläni on vahva tausta 
vesirakentamisesta, ja parhaillaan on käyn-
nistymässä kaasuputken korjaushanke, joka 
vaikuttaa kiinnostavalta. 
Miltä tulevaisuus näyttää?  Tällä hetkellä 
näkymät ovat melko harmaat. Tuleva talvi 
saattaa olla viime talven tapaan tavallista 
hiljaisempi. Esimerkiksi nesteytetyn maa-

Varovaista toiveikkuutta ilmassa

”Varmaan ensi vuosi 
on jo vähän vilkkaampi, ja 

toivottavasti seuraavana vuonna 
mennään kovaa vauhtia”, Sainio Infran 

Jaakko Sainio arvioi.

”Näkymät markkinoilla ovat aika  
harmaat, mutta esimerkiksi nesteytetyn 

maakaasun infran rakentaminen näyttäisi 
olevan lisääntymään päin”, Jari Kekkonen 

TekniRakista kertoo.

”Markkinoilla ei ole kovin paljon  
tarjottavaa tällä hetkellä, isoja megahank-
keista lukuun ottamatta. Tilanteet kuiten-

kin muuttuvat nopeasti, ja keväällä tilanne on 
toivottavasti parempi”, Tomi Piiroinen  

KMS Palvelusta pohtii.
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Kysy lisää Uudenmaan Infra 
yhteyshenkilöltä:

Samuel Kuutti 
Asiakaspäällikkö 

040 869 1799 
samuel.kuutti@fennia.fi

Fennian Hyvinvointiturvalla 
laadukasta terveydenhoitoa 

kiinteään hintaan

Jari Honkanen: ”Turvallisuusohjeita kehitetään yhteistyössä viranomaisten kanssa.”

Teksti: Kaisa Salminen  Kuva: INFRA ry

– Louhintatöiden suurimmat riskit 
liittyvät kivien sinkoamiseen sekä 
räjähtämättömien panosten tahatto-
maan laukeamiseen. Vaikka pahoja 
onnettomuuksia tapahtuu harvoin, mah-
dolliset seuraukset voivat olla vakavia sekä 
työmaalla että sen ulkopuolella, EXcontro-
lin pääkonsultti ja räjäytysalan pitkän lin-
jan asiantuntija, Jari Honkanen toteaa.

Monet INFRAn jäsenyrityksille suunna-
tuista turvallisuusohjeista, kuten kiven sin-
koilua ehkäisevä opas ja räjähtämättömien 
panosten hallintaa koskevat suositukset, 
ovat tärkeässä roolissa riskien vähentämi-
sessä. 

Räjäytysten turvallisuus, suunnittelu ja 
toteutus edellyttävät paitsi vankkaa ammat-
titaitoa ja selkeitä ohjeita myös sujuvaa 
yhteistyötä viranomaisten kanssa. Esimer-
kiksi poliisille tulee ilmoittaa räjäytystyöstä 
vähintään seitsemän vuorokautta ennen 
työn aloittamista. 

– INFRA käy poliisin kanssa läpi proses-

seja ja kehittää toimintatapoja, jotta 
ilmoitusvelvollisuus sujuu kaikilta 
osapuolilta vaivattomasti. Myös 
muiden viranomaisten kanssa teh-

tävä yhteistyö varmistaa, että alalle 
kehitetyt käytännöt tukevat lakisäätei-

siä vaatimuksia, INFRA ry:n elinkeinopoliit-
tinen asiantuntija ja louhintajaoston vetäjä 
Kati Kaskiala toteaa.

Yhteistyö viranomaisten kanssa ei rajoitu 
vain ilmoitusmenettelyihin ja lainsäädän-
töön. Esimerkiksi panostajakoulutuslauta-
kunnassa INFRAn edustaja osallistuu kou-
lutuksen kehittämiseen ja valvontaan. 

INFRAn louhintajaosto on ajanut eteen-
päin myös muutosta, jotta lainsäädäntöön 
kirjattaisiin tarkat rajat ja ehdot tiheästi asu-
tulla alueella käytettävien reikäkokojen sekä 
pengerkorkeuksien suhteen. 

– Nykyinen käytäntö asettaa urakoitsijat 
hintakilpailutilanteeseen, joka saattaa hou-
kutella kompromisseihin turvallisuudessa. 
Se, joka uskaltaa suunnitella räjäytystyön 
suuremmalla reikäkoolla ja uskoo hallitse-
vansa suuremman riskin, saa selvää kustan-

Louhintatyön riskejä  
torjutaan yhteistyössä
Louhintatyö on yksi rakennusalan vaativimmista erikoistöistä. 
INFRA ry:n louhintajaosto kehittää sen takia aktiivisesti alan  
käytäntöjä yhteistyössä viranomaisten, järjestöjen ja muiden  
toimijoiden kanssa niin Suomessa kuin ulkomailla. 

nusetua. Tämä ei ole kestävää, Honkanen 
korostaa.

Maailmalta haetaan oppia
INFRAn louhintajaoston jäsenet ovat aktii-
visia kansainvälisissä verkostoissakin, kuten 
European Federation of Explosives Engineers 
(EFEE) ja Bergsprängningsentreprenörernas 
Förening (BEF). Näiden yhteyksien kautta 
saadaan tietoa muiden maiden toiminta-
malleista ja kokemuksista.  

Esimerkiksi irto- eli bulk-räjähdysainei-
den käyttö kaupunkialueilla on Suomessa 
kielletty, mutta Ruotsissa sallittu, mikä on 
saanut louhintajaoston nostamaan aiheen 
keskusteluun viranomaisten kanssa. 

– Nykytekniikka ja oikeat toimintatavat 
mahdollistavat irtoräjähdysaineiden turval-
lisen käytön myös tietynlaisissa kaupun-
kiolosuhteissa – tosin ensivaiheessa salli-
simme niiden käytön vain haja-asutuilla 
alueilla. Turvallisuus paranisi, koska pum-
pattavat irtoaineet eivät syty tahattomasti 
läheskään yhtä herkästi kuin patruunat, ja 
räjähdelaatikoiden siirtely työmaaolosuh-
teissa sekä autokuljetukset vähenisivät mur-
to-osaan, Honkanen perustelee.

Turvallisuusohjeitakin kehitetään yhteis-
työssä viranomaisten, järjestöjen ja muiden 
tahojen kanssa. Niitä jalkautetaan kentälle 
erilaisten työkalujen avulla. 

– Esimerkiksi louhinta- ja räjäytystyön 
turvallisuussuunnitelman sekä räjäytys-
suunnitelman lomakkeet ovat saatavilla säh-
köisestä Oma INFRA -jäsenpalvelusta, ja ala 
käyttää niitä laajasti, Kaskiala kertoo.

Myös vastuullisuutta kehitetään. Louhin-
tajaosto on ollut aloitteellinen Rakennus-
tiedon julkaisemassa Roskaantumisen hal-
linta vesistötäytöissä -ohjekortissa, jonka 
avulla pyritään vähentämään mikromuo-
vien leviämistä vesistöihin rantatäytöistä. 
Hiljattain päivitetyn RIL 253-2024 Rakenta-
misen aiheuttamat tärinät -ohjeen pohjatyönä 
toimi louhintajaoston teettämä diplomityö, 
joka toi uutta tietoa tärinän vaikutuksista ja 
hallinnasta. •

INFRAn louhintajaoston agendalla ovat erityi-
sesti turvallisuus ja vastuullisuus

Louhinta- 
työn riskit
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Paavo Syrjö: ”Toivomme kuntien jatkavan hyvää investointivireyttään.”

Syksyinen sää ei latistanut tunnelmaa, kun INFRA Uusimaan vuosikokous täytti Porvoon Haikon  
kartanon ennätyksellisellä osallistujajoukolla. Tapahtuma toi yhteen niin pitkän linjan konkareita 
kuin uusia kasvoja – osoitus yhdistyksen hyvästä vireestä ja vetovoimasta. Hallituspaikkojen  
täyttämisestä käytiin tiukka kisa, joka huipentui äänestyksiin ja jopa kolikonheittoon.

Teksti ja kuva: Kaisa Salminen

Keskusliiton terveiset välitti INFRA 
ry:n toimitusjohtaja Paavo Syrjö, joka 
nosti tervehdyspuheenvuorossaan kes-
keisiksi teemoiksi vuoden 2025 kunnallis-
vaalit ja työehtosopimusneuvottelut. Tär-
keässä roolissa on etenkin yhteistyö Raken-
nusteollisuus RT ry:n kanssa, kun kunnal- 
lisvaaleissa haetaan näkyvyyttä rakennus-
alan tavoitteille.

Selkeitä tavoitteita ovat kuntien investoin-
tien jatkuvuus ja reilut hankintakriteerit.

– Toivomme kuntien jatkavan hyvää in- 
vestointivireyttään. Toivomme myös han-
kintojen olevan sillä tasolla, että kaikenko-
koisilla yrityksillä on mahdollisuus osallis-
tua hankintoihin, eivätkä pätevyys- ja refe-
renssivaatimukset ole ylimitoitettuja – 
tilaajaosaamisen merkitystä unohtamatta, 
hän kiteytti INFRAn viestejä kuntavaalikes-
kusteluun.

Syrjö loi katsauksen myös tulevaisuuden 
näkymiin, missä positiivista vireyttä ovat 
tuomassa julkisen sektorin investointien 
kasvu ja valtion merkittävät rahoitussi-
toumukset.

–  Suomen suurimmat kunnat nostavat 
INFRA ry:n kartoituksen mukaan infrain-

etenevät kuin juna”. Lentorata ja Länsirata 
odottavat vielä rahoituspäätöksiä, mutta pää-
kaupunkiseudun ja Helsingin, Tampereen 
sekä Turun muodostaman kasvukolmion 
alueella työtilanne näyttää joka tapauksessa 
lupaavalta, Syrjö arvioi.

Lopuksi hän antoi tunnustusta sekä yh- 
distyksen toiminnan jatkuvuudelle että uu- 
distumiskyvylle. 

– Uusi sukupolvi on astunut yhdistyksen 
hallitukseen, ja puheenjohtaja Emil Mäntylän 
sekä toiminnanjohtaja Panu Tuomisen joh-
dolla on tuotu toimintaan eloa sekä innova-
tiivisia ideoita. En ole minkään piiriyhdis-
tyksen kokouksessa nähnyt näin paljon 
porukkaa, vaikka 20 vuotta olen näitä kokouk-
sia kiertänyt. Vanhoja konkareita, uusia tut-
tavuuksia, nuorta polvea – ja vielä puolisot-
kin mukana. 

Jäsenyrittäjiä oli paikalla 43.
– Se, mitä Emil ja Panu ovat tehneet, on 

valtava työ.

Jäsenpalvelut, nuoret ja 
oppilaitosyhteistyö fokuksessa
Vuosikokouksessa hyväksyttiin yhdistyk-
sen toimintasuunnitelma vuodelle 2025. 
Keskiöön nousivat jäsenistön kohtaaminen, 
nopea palvelu ja jäsenille suunnattujen 

yhteistyösopimusten laajentaminen. 
Tavoitteena on käsitellä jopa 90 prosent-

tia jäsenistön yhteydenotoista saman päi-
vän aikana. Samalla tähdätään aktiiviseen 
ja avoimeen viestintään, joka nostaa esille 
INFRA Uusimaan ja keskusliiton tarjoamat 
palvelut.

Nuorten houkutteleminen alan toimin-
taan jatkuu yhteistyössä INFRA Nuorten 
kanssa, ja seniorijäseniä tuetaan osallistu-
maan yhdistyksen toimintaan. 

Oppilaitosyhteistyö syvenee etenkin Sta-
din ammattiopiston maarakennuslinjan 
kanssa, missä tavoitteena on kehittää opis-
kelijoille harjoitteluympäristö Helsingin seu-
dulla. Tämä hanke tehdään yhteistyössä Hel-
singin Kaupunkiympäristön ja Staran kanssa.

INFRA Uusimaa painottaa lisäksi esimer-
kiksi vaikuttamistyötä työturvallisuuteen, 
elinkeinoelämään ja koulutukseen liitty-
vissä kysymyksissä. 

Hallituspaikkoihin oli tunkua
Hallitusvalinnoista kehkeytyi yllättävä jän-
nitysnäytelmä. Ehdokkaita oli peräti yksi-
toista, mikä on historiallinen määrä. 

Äänestyksen lopputuloksena hallituk-
seen valittiin Aapo Lahtinen, Tuomo Piekka, 
Jukka Muhonen ja Antti Ruusunlehti, joka 
lunasti paikkansa kolikonheittokisassa 
samaan äänimäärän yltänyttä Mikko Smalé-
nia vastaan. Hallituksessa jatkavat Jarmo 
Ikonen, Pyry Murto, Jyri Hussa ja Kim 
Nyholm.

Varajäsenet valittiin lähes yhtä tiukassa 
äänestyskisassa, jossa eniten ääniä saivat 
Atte Jousi ja Ville Mäkelä. Smalén jäi täpä-
rästi ulkopuolelle myös tässä kisassa.

Myöhemmin illallistilaisuudessa Arno 
Ruusunlehti ja Jyrki Murto palkittiin pitkä-
aikaisesta sekä ansiokkaasta työskentelys-
tään yhdistyksen hyväksi.•

vestointejaan vuonna 2024 keski-
määrin kahdeksan prosenttia vuo-
teen 2023 verrattuna. Duunia siis 

riittää.

Investointibuumi lupaa  
infra-alalle vilkkaita vuosia
– Positiiviset näkymät jatkunevat usean vuo-
den ajan, Syrjö arvioi perustaen näkemyk-
sensä Rakennusteollisuus RT ry:n pääeko-
nomisti Jouni Vihmon ja Infra CI Consulting 
Oy:n Eero Niippalan esityksiin hieman aiem-
min järjestetyillä Maarakennuspäivillä. 

Jouni Vihmon Maarakennuspäivillä totea-
min sanoin infra-alaa voi odottaa jopa ”seit-
semää lihavaa vuotta” tulevaisuudessa, 
koska erityisesti energiamurros tuo valtavia 
investointitarpeita muun muassa tie- ja rata-
verkoston kehittämiseen. 

Kuluvan vuoden ohella myös valtion vuo-
den 2025 budjettiesitys on infrasektorille 
positiivinen.

Pääministeri Orpon hallitusohjelmassa 
sovitun investointiohjelman budjetti on 4 
miljardia euroa, ja tästä on kohdistettu 3 mil-
jardia infrarakentamiseen.

– Se kattaa useita merkittäviä liikenne-
hankkeita ympäri Suomea. Näistä valtaosa 
on saanut valtuuspäätöksen, ja ”hankkeet 

INFRA Uusimaan vuosikokous 
keräsi ennätysosanoton

Vuosi-
kokous

2024

INFRA Uusimaan hallituksen jäsenet 2025 (vasemmalta oikealle): Kim Nyholm, Tuomo Piekka, Emil Mäntylä, Jarmo Ikonen, Aapo Lahtinen, Panu Tuominen 
(toiminnanjohtaja), Ville Sainio, Atte Jousi, Antti Ruusunlehti, Jukka Muhonen, Jyri Hussa, Pyry Murto, Ville Mäkelä.
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”JM Control + tehostaa liiketoimintaa.”

Teksti: Kaisa Salminen 
Kuva: JM Control

JM Controlin toiminnanohjaus-
järjestelmä on rakennettu eri-
tyisesti LVI-, sähkö- ja infrayri-
tyksille. Yrityksen taustalla oleva 
tarina kiteyttää heidän missiotaan: 
perustaja Markku Pietikäinen havaitsi, 
ettei markkinoilta löytynyt tarpeeksi 
yrittäjäkeskeistä ohjelmistoa, joten hän 
päätti kehittää sellaisen itse. 

– Tiesin ohjelmointitaustani ansiosta, 
että pystyn tekemään paremman järjes-
telmän, muun muassa Rosetta-luotai-
men käyttöjärjestelmää aikanaan kehit-
tänyt Pietikäinen sanoo.

Yhteistyö INFRA Uusimaan kanssa ei 
ole sattumaa. 

– Meillä oli jo useita infrayrityksiä  
asiakkaina, ja heiltä tuli ehdotus, että 
voisimme jakaa kokemuksia ja auttaa 
muitakin alan toimijoita. Esimerkiksi 
isoilla urakoitsijoilla, jotka ovat perin-
teisesti tehneet töitä paperilla, siirtymi-
nen digitaaliseen järjestelmään on mut-
katonta tukitiimimme ansiosta, Pieti-
käinen lupaa.

Järjestelmän tuotemerkki on JM Cont-
rol +, ja se kattaa laajasti yritystoimin-
nan tarpeet projektinhallinnasta lasku-
tukseen, lomakkeiden generointiin ja 
työntekijöiden seurantaraportteihin. 

– Yrittäjäkeskeisyys näkyy esimerkik- 
si siinä, että lomakkeet, palkkalaskel-
mat ja raportit ovat yhden klikkauksen 
päässä, ilman ylimääräistä säätöä. Käyt-
täjä voi nähdä yhdellä napin painalluk-
sella esimerkiksi kaikki työmaat sekä 
missä vaiheessa urakkaa ne ovat me- 
nossa. 

Tekoäly seuraava kehitysaskel
Yksi kilpailuvalteista on Pietikäisen 

mukaan se, ettei lisäominaisuuksia 
myydä erillisinä. 

– Kaikki on mukana paketissa. 
Tämä helpottaa erityisesti pie-

nempiä yrityksiä, joiden ei tar-
vitse murehtia lisäkustannuksista 

järjestelmän kasvaessa yrityksen mu- 
kana. Hintahaarukka on, käyttäjämää-
rästä riippuen, muutamasta sadasta 
eurosta 3 000 euroon kuukaudessa. 
Ensimmäinen kuukausi ja käyttäjätuki 
ovat ilmaisia.

Hän painottaa, että järjestelmä on tar-
koitettu myös niille, jotka eivät ole ohjel-
mistoteknologian asiantuntijoita. 

– Esimerkiksi kaivukoneenkuljettaja 
pystyy tekemään itse raportit helposti ja 
nopeasti. Järjestelmää pystyy käyttä-
mään myös mobiililaitteilla, ilman että 
siihen tarvitse suurennuslasia. 

Yhtiöllä on jo suunnitelmia myös 
tekoälyn hyödyntämisestä, mutta siitä 
kerrotaan myöhemmin lisää. Kehitys 
menee Pietikäisen mukaan vauhdilla 
eteenpäin etenkin koneoppimisessa. 
Samalla tietoturvan rooli järjestelmäke-
hityksessä on korostunut.

Intohimoiseksi ohjelmoijaksi tunnus-
tautuvaa Pietikäistä kiinnostavat myös 
isommat koneet. Parhaiten hän kertoo 
irtautuvansa työasioista vesilentoko-
neen ohjaimissa.•

JM Control – 
toiminnanohjausta 
yrittäjälähtöisesti 
Digitaalinen vallankumous haastaa yrityksiä sopeutumaan,  
ja erityisesti infra-alalla muutokset voivat tuntua kivikkoisilta. 
INFRA Uusimaan uusi yhteistyökumppani, JM Control Oy,  
keskittyy tarjoamaan ratkaisuja, joiden tavoitteena on sekä 
yksinkertaistaa yrittäjän arkea että tehostaa liiketoimintaa. 

INFRA Uusimaalta  
INFRAn edustajistossa 2025

EDUSTAJA VARAHENKILÖ

Jari Teini  Heikki Kiili

Jyri Hussa  Teijo Skyttä

Antti Finér Henri Peltomäki

Antti Ruusunlehti Heini Ruusunlehti

Pyry Murto Jarmo Både

Kim Nyholm Mikko Smalen

Aapo Lahtinen Kalevi Hyytinen

INFRA Uusimaan hallitus 1.1.2025 alkaen
Nimi Yritys Toimikausi

Puheenjohtajat

Emil Mäntylä (puheenjohtaja) Mäntylä Yhtiöt 2025–2026

Ville Sainio (varapuheenjohtaja) VJ Maa-aines Oy 2024–2025

Jäsenet

Tuomo Piekka Konekauha Oy 2025–2026

Jukka Muhonen Oteran Oy 2025–2026

Aapo Lahtinen Louhintahiekka Oy 2025–2026

Antti Ruusunlehti Maanrakennusliike Arno Ruusunlehti Oy 2025–2026

Jarmo Ikonen Lakaisutekniikka INFRA Oy 2024–2025

Pyry Murto Murto Yhtiöt 2024–2025

Jyri Hussa VRJ Etelä-Suomi Oy 2024–2025

Kim Nyholm Porkkalan Maanrakennus Oy 2024–2025

Varajäsenet

Atte Jousi (1. varajäsen) AaJii Maanrakennus Oy 2025

Ville Mäkelä VSG Infra Oy 2025

Paavo Syrjö: ”Toivomme kuntien jatkavan hyvää investointivireyttään.”

INFRA Uusimaan edustajat 
keskusliiton hallituksessa

EDUSTAJA VARAHENKILÖ  TOIMIKAUSI

Emil Mäntylä Pyry Murto 2024–2025
(hallituksen  
2. varapj.)  

Ville Sainio Tuomo Piekka 2025–2026

Jukka Muhonen Jarmo Ikonen  2025–2026

INFRAn vaalivaliokunta 2025

Jyri Hussa, VRJ Etelä-Suomi Oy, kausi 2024–2025

Teksti: Kaisa Salminen  Kuva: VSG Infra

Miten päädyit infra-alalle, 
Ville Mäkelä?  Maarakennus 
on aina ollut lähellä sydäntä. 
Maalla asuva kundi ei voinut 
vastustaa kiusausta koittaa 
omia kykyjä, olin kuitenkin 
pelannut koneiden ja laitteiden 
kanssa lähes koko ikäni. Lopetin 
vakituisen työsuhteeni hissiyhtiö 
Koneen logistiikkakoordinaattorina, ja aloi-
tin toiminimellä vuonna 2006. Toimin 
koneenkuljettajana useat vuodet saaden 
oppia alan vaativista tehtävistä. Teimme 
yhtiömuodonmuutoksen 2016, ja siitä läh-
tien yritystä on pyritty tasaisesti ja vakaalla 
pohjalla kasvattamaan.
Entä mikä on nykyinen työtehtäväsi? Olen 
jäänyt koneenkuljettajan tehtävistä sivuun, 
muutamia tuurauksia lukuun ottamatta. 
Työtehtävät kattavat nykyisin operatiivisen 
toiminnan päivittäistä pyörittämistä, kuten 
työnjohto, myynti, ostot, kalustohallinta, 
tarjouslaskenta ja henkilöstöhallinta. Toi-
menkuva on luonnollisesti laaja pienessä 
yrityksessä, olen ns. joka paikan höylä.
Tyypillinen työpäiväsi? Normaali työpäivä 
alkaa aikaisin aamulla toimistolla, jossa käyn 
läpi sähköpostit ja päivän agendan, sekä 
mahdolliset laskuihin liittyvät toimenpiteet. 
Tästä jatketaan työmaakäynneille, sekä mah-
dollisiin palavereihin tilaajien kanssa. Päi-
vät ovat hektisiä varsinkin kesäaikaan. Puhe-
lin soi yleensä taukoamatta, ja monta liik-

kuvaa osaa pitää saada toimi- 
maan hyvässä flow´ssa kaik-

kien kanssa. Ja jos tulee ko- 
nerikkoja tai vahinkoja, päi-
vät yleensä muuttavat 
nopeasti muotoaan. Nopeat 
liikkeet ovat tällä alalla 

näyttäviä, ja nopeita päätök-
siä pitää osata tehdä. Yksikään 

päivä ei ole samanlainen. 
Mitä odotat varajäsenyydeltä? Pitkään 

mietin, onko minulla yhdistykselle sellaista 
annettavaa, mitä ehkä haetaan. Mutta toi-
saalta, pitkään alalla olleena, osaan varmasti 
tuoda uutta näkökulmaa asioihin. Odotan 
paljon uutta tietoa, ajatuksia, keskusteluita 
ja varsinkin yhteistyötä muiden alan yrittä-
jien kanssa. Voidaan yhdessä vaikuttaa, 
tukea ja saada tuloksia aikaan, joka on ilmei-
sen selvä tavoite myös yhdistykselle.
Entä mitä kehitystarpeita näet infra-alalla? 
Ala muuttaa muotoaan jatkuvasti. Hyvistä 
tekijöistä on ollut pulaa jo vuosia, ja ongelma 
vain pahenee. Haluaisin uusille halukkaille 
nuorille ja/tai alalle pyrkijöille selkeät askel-
merkit siitä, kuinka tähän alaan pääsee 
kiinni. Tekijöitä tarvitaan, varsinkin nuoria 
innokkaita, joille alan tarjoamat mahdolli-
suudet pitäisi olla helpommin saatavilla. 
Uskon että tämä on kaikkien etu ja halu.
Miten lataat akkujasi? Harrastuksiin kuu-
luvat vahvasti moottoriurheilu ja varsinkin 
ralli. Laji, jossa todellakin pääsee irti arjen 
rutiineista. Talviharrastuksia ovat laskettelu 
ja moottorikelkkailu.•

Ville Mäkelä INFRA Uusimaan hallitukseen
INFRA Uusimaan hallitukseen nousee ensimmäistä kertaa Ville 
Mäkelä, joka vaikuttaa myös VSG Infran toimitusjohtajana. 

Uusi 
yhteistyö-
kumppani

Lisätietoja:
Markku Pietikäinen, p. 0503665633, 
markku.pietikainen@jmcontrol.fi

Markku Pietikäinen: "Järjestelmämme on tarkoitettu myös niille, jotka eivät ole ohjelmisto-
alan asiantuntijoita."
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– Tässäkin kohteessa työmaat on 
aidattu kahdella rivillä – ulompana 
on verkkoaita ja sisempänä työmaa- 
aita. Takavuosina aitoja ei juuri käy-
tetty, ja etenkin maaseutukohteissa 
niiden käyttö on edelleen harvinaisem-
paa, Antti toteaa.

Tekninen kehitys on parantanut työtur-
vallisuuttakin. 

– Koneohjausjärjestelmän tietomallista 
näkee esimerkiksi vanhojen rakenteiden 
sijainnit erittäin tarkasti. Kaikkia rakenteita 
ei tietomallista tosin löydy, joten kaivami-
nen on yhä tehtävä varovasti, hän pohtii.

Työmaalla vaaditaan  
monipuolista osaamista
Se toisaalta huolestuttaa, että osaavista 
kaivukoneenkuljettajista on edelleen iso 
pula.

– Tämän kaltaisessa vaativassa kohteessa 
tarvitaan monipuolista osaamista. Pelkkä 
koneenkäyttötaito ei riitä; yhteistyötaidot ja 
työmaaympäristön pelisääntöjen hallitse-
minen ovat yhtä lailla tärkeitä, hän korostaa.

Maansiirto ja kuljetus J. Koivuvuori Oy on 

Neljä vuotta kestäneessä massiivisessa Kruu-
nusillat-hankkeen Hakaniemen osaprojek-
tissa Helsingissä on uusittu kunnallistek-
niikkaa, rakennettu raitiotietä, purettu van-
haa siltaa ja rakennettu uusi sen tilalle. 
Näkinsillan kupeessa sijaitsevalla työmaalla 
kunnallisteknisiä töitä viimeistelee INFRA 
Uusimaan uusi jäsenyrittäjä Antti Koivu-
vuori.

Teksti ja kuvat: Kaisa Salminen

Porvoolaista Maansiirto ja kuljetus J. Koi-
vuvuori Oy:tä edustavalle Antille infra-ala 
tarjoaa monipuolisia työpäiviä.

– Alun perin aioin autoalalle, mutta pää-
dyin infra-alan hommiin. Työt ovat vaihte-
levia, koneiden kanssa saa puuhailla ja työ-
maat vaihtuvat. On myös mukavaa tutustua 
muihin aliurakoitsijoihin, vaikka kilpaili-
joita ollaankin, hän kertoo.

Nyt jo parikymmentä vuotta maaraken-
nustöitä tehnyt Antti kertoo huomanneensa 
työturvallisuuden ottaneen huimia harp-
pauksia, ja luonnehtii sitä alan merkittävänä 
edistysaskeleena.

Isot julkiset hankkeet työllistävät uutta jäsenyrittäjää
nimensä mukaisesti perheyritys. Yri-

tystä pyörittävät Antti, hänen vel-
jensä Simo ja Sami sekä sisar Anita, 
joka pitää konttoria pystyssä.

– Isämme Jarmo perusti yrityksen 
vuonna 1990 ja on jo osittain eläkkeellä, 

mutta auttaa yhä tarvittaessa. Sukupolven-
vaihdos on vielä kesken: minulla ja Simolla 
on 25 prosenttia yrityksestä, ja isällä 50 pro-
senttia, Antti kertoo.

Yrityksen painopiste on maarakentami-
sessa, mutta siihen kuuluu myös kuljetuk-
sia, huoltotöitä ja pienimuotoista maata-
loutta.

– Meillä on kymmenen kaivukonetta ja 
kolme kuorma-autoa eri puolilla pääkau-
punkiseutua sijaitsevilla työmailla. Taka-
vuosina teimme enemmänkin kuljetushom-
mia ympäri Eurooppaa, mutta hintatason 
romahdettua lisäsimme maarakentamisen 
osuutta.

INFRA Uusimaan jäsenyydessä hän nä- 
keekin mahdollisuuden verkostoitumiseen 
ja yhteistyöhön muiden alan yrittäjien 
kanssa. 

Hakaniemenrannan työmaan valmistu-

misen jälkeen Antti kertoo suuntaavansa 
Vantaan ratikkatyömaalle. Ennen Kruunu- 
sillat -hanketta hän oli Raide-Jokerin työ-
maalla. 

Kotirintamallakin eletään jännittäviä 
aikoja, sillä perheenlisäystä odotetaan vii-
kon sisällä haastattelusta.•

Hyvää Joulua ja 
Uutta Vuotta 2025!

Toivoo INFRA Uusimaa ry

Antti Koivuvuori: ”Tekninen kehityskin on parantanut työturvallisuutta.”

– Kaikkia vanhoja rakenteita ei löy-
dy tietomallista, joten edelleen 
on muistettava kaivaa hitaasti ja 
varoen, Antti Koivuvuori korostaa.

Maansiirto ja kuljetus J. Koivuvuori 
Oy on tehnyt Kruunusillat-hankkeen 
Hakaniemenrannan työmaalla pää-
asiassa kunnallisteknisiä töitä. Tilaa-
jana on pääurakoitsija YIT, ja toteu-
tusmuotona hankkeessa on allianssi.

Uusi 
jäsen-
yritys


